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Zápis č. 1/2024  
ze zasedání ÚOK, KK a výboru Sboru posuzovatelů drůbeže 

 ze dne 23. února 2024 v Pardubicích  

   

  

Účastnici:   

  

• ÚOK CHD: Ing. Zdeněk Dráb, Josef Vilhelm, Pavel Dvořák, Jakub Šedivý, Václav 

Rohrer, Roman Morávek, Miloslav Hertl (účast 100%, zasedání je 

usnášeníschopné) 

• Kontrolní komise: Vladimír Eisenreich, Peter Krajčír, Rostislav Valeš 

• Tajemnice ÚOK CHZK: Bc. Ludmila Šilhová  

 

  

PROGRAM:   

  

1. Zahájení 

2. Plán činnosti na rok 2024 

3. Zhodnocení CV 2023 

4. Kontrolní stanice Lanškroun - podklady pro ukončení nájemní smlouvy 

5. Rozpočet 2023 - plnění, rozpočet na rok 2024 

6. Jmenování pracovních komisí ÚOK CHD 

7. Příprava konference odbornosti drůbeže 

8. Novelizace směrnice pro uznávání kontrolovaných chovů, směrnice pro 

výuku adeptů a organizačního řádu odbornosti 

9. Organizační záležitosti, různé 

10. Diskuse 

11. Závěr  

 



 

  

Ad 1) Zahájení 
  

Zasedání svolal e-mailem rozeslanou pozvánkou Ing. Dráb, předseda Ústřední odborné 

komise sekce chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK CHD), jenž dále jednání řídil. K programu 

jednání nebyly připomínky. Zasedání začalo v 16.10 hodin. 

 

Ad 2) Plán činnosti na rok 2024 

Zápisem z jednání byla pověřena Bc. Ludmila Šilhová, ověření zápisu provedou přítomní 

členové ÚOK CHD v závěru jednání.   

Ing. Dráb mluvil o rozdělení kompetencí, kde bude důležitá celková spolupráce všech členů 

ÚOK CHD. Termín zasedání bude v květnu, konference v červnu, srpen, říjen a další setkání 

v prosinci. Je třeba udělat kroky k vytvoření krizového plánu při nakažení ptačí chřipkou. 

Do příštího zasedání je třeba sepsat úpravy směrnic. 

Do 15. 4. budou novelizace sepsány, aby se stihlo upomínkování do Konference odbornosti. 

Je třeba přepracovat řád pro uznávání chovů drůbeže – Ing. Dráb vypracuje, poté se rozešle 

členům ÚOK CHD ke schválení. Dále je třeba domluvit úpravu směrnice pro uznávání 

nových plemen. Přepracovat a novelizovat organizační řád odbornosti drůbeže, např. dle 

vzoru králíkářů. Tento vypracuje př. Dvořák a př. Šedivý. Příprava revize pro posouzení 

nových barevných rázů plemen drůbeže – nových barevných rázů, nutnost doplnění 

barevných rázů plemen – do konce května, př. Morávek.  

Ing. Dráb by rád udělal sborník ze školení a rozeslal jej posuzovatelům. 

 

Markova choroba – možnost získání vakcín pro drůbež, problém je, že nejmenší možné 

balení je s dávkami pro 1 000 ks zvířat. Účinnost je vyšší než 90 %. Dalším problémem je 

synchronizace líhnutí. 

Do 15. 3. př. Rohrer zorganizuje uspořádání aktivu klubů, jejich práva a povinnosti. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/2/1: ÚOK CHD schválila plán činnosti pro rok 2024. 

Hlasování. PRO – všichni.   

USNESENÍ CHD 24/1/2/2: Př. Rohrer zorganizuje uspořádání aktivu klubů do 15. 3.  

Hlasování. PRO – všichni.   

 

Ad 3) Zhodnocení CV 2023 

 Ing. Dráb chválil organizaci CV v Lysé. Problém se vyskytl - pro vystavování klubů 

nebylo místo. Stánek ÚOK CHD byl dobrý nápad, bude se v něm vystavovat. 

Př. Dvořák zmínil nedostatky – listí, seno, sláma, klece. Velkým problémem bylo, že 

drůbež byla poslední na řadě. Dalším problém bylo krmení – obyčejná pšenice.  Př. Hertl 

podotkl, že nebyly špachtle pro seškrábání nálepek, špinavá korýtka, misky, kýble. Vítěz 



plemene byl rozdáván později. Na následující CV bude ÚOK vydávat ocenění samo a ke 

zvážení je i prodejní stánek. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/3/1: Členové ÚOK CHD berou připomínky k CV na vědomí.  

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

Ad 4) Kontrolní stanice Lanškroun - podklady pro ukončení nájemní smlouvy 

Usnesení z minulé schůze ÚOK CHD, kde mimo jiné padla otázka Ing. Drába: v jakém stavu 

se nachází likvidace kontrolní stanice (dále jen KS) Lanškroun. K ukončení bylo sepsáno 

prohlášení o materiálu. Tajemnice vytvoří dohodu o vyrovnání závazků mezi školou a ÚVV. 

Ve středu bude projednáno na schůzi ÚVV, bude zažádáno o zařazení bodu na tuto schůzi. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/5/1: Př. Vilhelm a př. Hertl dořeší ukončení smlouvy se střední zem. 

školou v Lanškrouně. Vše bude předloženo na schůzi ÚVV. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

   

Ad 5) Rozpočet 2023 - plnění, rozpočet na rok 2024 

Byla přečtena výsledovka z roku 2023. Pro rok 2024 je možné přesouvat částky na 

zahraniční výstavy. Částka pro kluby zůstala stejná, je možné zažádat o navýšení. Ovšem za 

prokázanou činnost.  

Celkově je rozpočet navýšen o 60 000 Kč oproti loňskému roku. Plnění rozpočtu se bude 

kontrolovat každé zasedání ÚOK CHD.  

 

Ad 6) Jmenování pracovních komisí ÚOK CHD 

Ing. Dráb spolu se členy Výboru Sboru posuzovatelů se domluvili, že Standardová komise 

bude v složení př. Mgr. Nedělka – předseda, př. Dvořák, př. Krajčír 

S účinností od dnešního dne, tj. 23. února 2024. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/6/1: Standardová komise bude jako pracovní komise ÚOK ve složení 

př. Mgr. Nedělka – předseda, př. Dvořák, př. Krajčír. 

Hlasování: PRO - 4, PROTI - 0, ZDRŽELO SE - 3. 

 

Ad 7)  Příprava konference odbornosti drůbeže 

Termín Konference odbornosti bude 15. 6. od 10.00 hodin, řídit konferenci bude př. Jakub 

Šedivý, jeho zástupcem bude př. Vilhelm. 

Doplňkové volby do Kontrolní komise pro odbornost drůbeže musí být neprodleně 

vyhlášeny a včas rozeslány na OO a ZO. 

 



 

USNESENÍ CHD 24/1/7/1: ÚOK CHD schvaluje k řízení konference př. Šedivého a jako 

náhradníka př. Vilhelma. 

 Hlasování: PRO – 5, PROTI – 1, ZDRŽEL SE - 1. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/7/2: ÚOK CHD schválila vyhlášení doplňkových voleb do KK za 

odbornost drůbeže, hned 26. 2. 2024. Zařídí tajemnice. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

  

Ad 8) Novelizace směrnice pro uznávání kontrolovaných chovů, směrnice pro 

výuku adeptů a organizačního řádu odbornosti 

V roce 2023 byly dvě stížnosti na posuzovatele. Budou vyhlášeny pro př. JUDr. Papouška 

ověřovací zkoušky. Pro př. Tesaře bylo navrhnuto pozastavení činnosti za porušení Řádu 

pro posuzovatele. 

USNESENÍ CHD 21/1/8/1: ÚOK schvaluje pozastavení činnosti př. JUDr. Papouškovi do 

vykonání ověřovací zkoušky a př. Tesařovi, Juráňovi. Termín ověřovací zkoušky bude 

vyhlášen Výborem Sboru posuzovatelů. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

Ad 9)  Organizační záležitosti, různé 

V prosinci 2023 proběhlo hlasování Per rollam č. 1/ 2023, kde bylo schváleno vyplácení 

příspěvku klubům CHD dle návrhu zpracovaného př. Rohrerem. Následovalo hlasování 

Per rollam č. 2/ 2023, ve kterém byl předseda ÚOK CHD, Ing. Dráb, jmenován za člena 

Rady plemenné knihy drůbeže. Došlo k probírání úprav plemenářského zákona, kde Ing. 

Dráb do 30. 3. zjistí přesnější informace o zavedení úprav do praxe. 

USNESENÍ CHD 24/1/9/1: ÚOK CHD bere na vědomí hlasování per rollam č. 1 a č. 2 

koncem roku 2023. 

Hlasování: PRO- VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/9/2: Ing. Dráb zjistí informace o aplikaci plemenářského zákona 

v praxi do 30. 3.  

Hlasování: PRO- VŠICHNI. 

 

 

Ad 10) Diskuse 

  

Celé ÚOK CHD se shodlo na tom, že odcuzuje současný vývoj na FCB Český svaz chovatelů 

– otevřené fórum. ÚOK CHD nesouhlasí s tímto jednáním a veřejným řešením osobních 

konflitků. Proběhla diskuse, která se týkala převážně problémů na výstavách, zapisovatelů.  



Dále se řešila barva kroužků mladé drůbeže na zahraničních výstavách a EV. Př. Morávek 

přispěl příspěvkem o nutnosti aktualizace internetových stránek sekce, kde tajemnice ve 

spolupráci s př. Morávkem aktualizuje stránky drůbeže do 15. 3. 

 

USNESENÍ CHD 24/1/10/1: Tajemnice ve spolupráci s př. Morávkem provede aktualizaci 

webových stránek sekce. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

 Ad 11) Závěr 

  

Předseda ÚOK CHD, Ing. Dráb závěrem všem poděkoval za účast a konstruktivní jednání. 

Schůze byla ukončena ve 20.00 hodin.  
  

  

                                                                                                           Ing. Zdeněk Dráb 

 

                                                                                                           Předseda ÚOK CHD 

 

 

 

  

 Zapsala – Bc. Ludmila Šilhová 
 Ověření zápisu – ověřeno po ukončení jednání všemi členy ÚOK CHD  

 Zápis – rozeslán účastníkům jednání, vyvěšen na webu ČSCH, usnesení ze zasedání budou 

zveřejněna v časopise Chovatel.   
  


